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 رسالة من عمادة تطوير التعليم الجامعي 

في معرض التعليم والتعلم   -السادس على التواليللعام -يسعدني أن أرحب بكم مجددًا 
(، حيث يحتفي المجتمع الأكاديمي بأفضل الممارسات التعليمية،  TLEX25الجامعي )

ويناقش التحديات والتحولات الجديدة، ويعترف بالمتميزين في التعليم الجامعي من 
تحمل رؤية طموحة: "صناعة   - هذا العام-الأفراد والجهات على حد سواء. رسالة المعرض 

في ظل التغيرات المتسارعة التي   المستقبل من خلال التميز المستدام في التعليم". 
يشهدها العالم، يبرز دور التعليم العالي كركيزة أساسية لبناء مجتمعات قائمة على  

المعرفة والابتكار. وبالرغم من أن جهوداً كبيرة تبذل في إعداد الخريجين كمتعلمين  
يمثل   مستقلين ومتمكنين من مهارات المستقبل، إلا أن استدامة هذه الجهود وتطورها

مهمة جوهرية يمكن أن يسهم في تحقيقها أعضاء هيئة التدريس الشغوفين بالتعليم  
 والتعلم الجامعي.  

ومن هذا المنطلق، فإن التميز المستدام في التعليم ليس خيارًا، بل ضرورة حتمية  
للاستجابة المستمرة لاحتياجات أصحاب المصلحة وتحقيق تطلعاتهم، بالإضافة إلى  

، التي  2030مؤثرة في تحقيق مستهدفات رؤية المملكة العربية السعودية المساهمة ال 
 .تضع تطوير التعليم والاقتصاد المعرفي في صلب أولوياتها

تلتزم جامعة الإمام عبدالرحمن بن فيصل بدورها الريادي في هذا السياق، من خلال 
(،  PFUTLلجامعي ) مبادرات مبتكرة مثل برنامج الزمالة المهنية في التعليم والتعلم ا

لإعادة تصور التعليم على مستوى الشرق   QSبجائزة  -العام الماضي -حيث توّج البرنامج  
الأوسط، وقدّم أنموذجًا رائعًا لمجتمع الممارسة الفاعل والمؤثر بمشاركة أعضاء هيئة  

سنوات وحتى الآن. بالإضافة إلى تركيز البرنامج   6جامعة سعودية منذ  25التدريس من  
تمكين أعضاء هيئة التدريس من تبني أفضل الممارسات التعليمية القائمة على    على

 الأدلة، وتعزيز ثقافة الابتكار والتعلم المستمر. 

جامعة سعودية، الذين   15عضو هيئة تدريس من    80وبينما نحتفل هذا العام بإنجازات 
فإنه يطيب لي   كرسوا أنفسهم بتفان كمشاركين ومرشدين نحو تطوير التعليم الجامعي،

. معاً،  TLEX25أن أدعوكم لاستكشاف فرص التعلم والنمو والتعاون التي يوفرها معرض 
ومن خلال التزامكم الثابت وجهودكم المخلصة، نصنع مستقبلًا يتسم بالتميز  

والاستدامة، حيث يركز على تمكين المتعلمين ونشر المعرفة وتطبيق الابتكار لخدمة  
 .المجتمع والإنسانية

أرحب بكم في مجتمعنا الأكاديمي الحيوي في رحاب جامعة الإمام عبدالرحمن بن  
فيصل، وأشكركم لمشاركتكم في هذه الرحلة الملهمة نحو تعليم متميز ومستدام يصنع  

 .المستقبل

 د. محمد بن صالح الكثيري
 أستاذ مشارك في التعليم والتعلم 

 عميد عمادة تطوير التعليم الجامعي 
 ( IAUعبدالرحمن بن فيصل ) جامعة الإمام
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Message from the Deanship of Academic Development 

It is my pleasure to welcome you once again—for the sixth consecutive 
year—to the University Teaching and Learning Exhibition (TLEX25). This 
annual gathering celebrates excellence in academic practices, addresses 
emerging challenges and transformations, and recognizes outstanding 
contributors to higher education, both individuals and institutions alike. 

This year’s exhibition carries an ambitious vision: "Shaping the Future 
Through Sustainable Excellence in Education." In an era of rapid global 
change, higher education stands as a cornerstone for building knowledge-
driven, innovative societies. While significant efforts are being made to 
prepare graduates as independent learners equipped with future-ready 
skills, sustaining and advancing these efforts remains a critical mission—one 
that passionate faculty members in university teaching and learning can 
help achieve. 

Sustainable excellence in education is not merely an option but an 
imperative. It ensures continuous responsiveness to stakeholder needs, 
fulfills their aspirations, and contributes meaningfully to the goals of Saudi 
Arabia’s Vision 2030, which prioritizes education development and the 
knowledge economy. 

Imam Abdulrahman Bin Faisal University (IAU) reaffirms its leadership in 
this endeavor through innovative initiatives such as the Professional 
Fellowship in University Teaching and Learning (PFUTL). Last year, this 
program was honored with the QS Reimagine Education Award for the 
Middle East, showcasing a dynamic and impactful community of practice 
involving faculty members from 25 Saudi universities over the past six years. 
The program emphasizes evidence-based teaching practices while 
fostering a culture of innovation and lifelong learning. 

As we celebrate the achievements of 80 faculty members from 15 Saudi 
universities this year—who have dedicated themselves as participants and 
mentors in advancing higher education—I invite you to explore the learning, 
growth, and collaborative opportunities offered by TLEX25. Together, 
through your unwavering commitment, we can build a future marked by 
sustainable excellence—one that empowers learners, disseminates 
knowledge, and leverages innovation for the benefit of society and 
humanity. 

Welcome to our vibrant academic community at IAU, and thank you for 
joining us on this inspiring journey toward sustainable excellence in 
education. 

Dr. Mohammed Saleh Alkathiri 
Associate Professor of Teaching and Learning 
Dean, Deanship of Academic Development 
Imam Abdulrahman Bin Faisal University (IAU) 
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